
Návštevníci Jahrady spoznali výhercov súťaže O najkrajšie
jablko a hrušku

V Trenčíne sa konal už 5. ročník výstavy ovocia, potrieb pre záhradkárov a farmárskych
produktov Jahrada 2014. Podujatie sa konalo pod záštitou Ľubomíra Jahnátka ministra
pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky. Jahradu každoročne navštívia tisícky ľudí
z blízkeho okolia, ktorí majú možnosť vidieť množstvo prednášok a praktických ukážok, ale aj
vyhodnotenie súťaží o najkrajšie exponáty.

Návštevníci spoznali výhercov 13. ročníka slovenskej súťaže Jablko roka, 19. ročníka celoslovenskej
súťaže O najkrajšie jablko a 6. ročníka medzinárodnej  súťaže O najkrajšiu hrušku. V súťaži
O najkrajšie jablko komisia hodnotila 1 376 vzoriek jabĺk. Výhercom sa nakoniec stal Ivan Hlavatý zo
Šurian za jabĺčko odrody JONAGORED. Za najkrajšiu hrušku komisia vyhlásila exponát Vendelína
Nádaského zo Ždane za hrušku odrody SIXOVA. Ceny odovzdávali minister Ľubomír Jahnátek,
predseda Ovocinárskej únie Slovenska Marián Varga a predseda Slovenskej poľnohospodárskej
a potravinárskej komory Milan Semančík.

V rámci podujatia sa konala aj výstava Senior Expo, ktorá je venovaná potrebám seniorov
a možnostiam ako zlepšiť jeseň ich života. Novinkou bol 1. ročník výstavy Zdravie a harmónia
zameraný na zdravý a harmonický spôsob života.

Minister Ľubomír Jahnátek v úvodnom príhovore zosumarizoval sezónu a skonštatoval aktuálne
problémy, ktoré sa týkajú ruských sankcií. Zároveň pochválil podujatie Jahrada 2014 a vyslovil
záujem a dôležitosť organizovania podobných aktivít. „Tento rok bol pre nás komplikovaný. V treťom
kvartáli prišli veľké dažde. Tie skomplikovali život najmä pestovateľom husto siatych obilnín, ale na
druhej strane pomohol záhradkárom a ovocinárom. Rekordná úroda ich však dlho netešila, pretože,
ako to už v agrosektore býva, každá radosť tu trvá len chvíľu. Prišli ruské sankcie, s ňou takzvaná
jablková vojna a radosť sa razom premietla do smútku. To, čo sa momentálne deje na trhu je
neuveriteľné. Ovocie a zeleninu kúpite v obchodoch a supermarketoch štvornásobne drahšie, ako ju
do týchto reťazcov predávajú pestovatelia. Preto je dôležité, aby sme robili rôzne výstavy
centrálneho aj regionálneho charakteru, kde sa propagujú slovenské výrobky. Len takto opäť vrátime
zákazníka na regionálne trhy.“

Ministrove slová potvrdil aj predseda Ovocinárskej únie Slovenska Marián Varga „Tento rok je
naozaj rokom paradoxov. Máme rekordnú úrodu v rekordnej kvalite, ale prišla spomínaná jablková
vojna. Keby sa naozaj aj skončila len pri jablkách a nezomierali by ľudia, tak by sme to určite niesli
s hrdosťou.“ Zároveň vyjadril aj znepokojenie z možných problémov, ktoré by mohli v blízkej
budúcnosti nastať. „Na založenie hektára sadu potrebujete počas dlhšieho obdobia množstvo
vynaložených financií. Výsadby sa zakladajú za dotačných prostriedkov, no tie sú momentálne vo
veľkom ohrození. Ak bude ovocinár naozaj nútený predávať pod svoje výrobné náklady, tak si bude
musieť zháňať peniaze z rôznych iných zdrojov. Ak by to malo mať trvalejší charakter, tak sa určite
dostavia aj následky.“

Podobné podujatia sú určite jedným z najlepších reklám na doma vypestované produkty. Po
vydarenej Jahrade 2014 sa organizátori už teraz tešia na ďalší ročník.
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